

# برامجنا

(الدورة البرمجية يناير - أبريل 2020)

**YEMEN TIMES** Radio  
www.yementimesradio.net  
راديو يمن تايمز - كلامك يوصل  
91.90 FM

## الإذاعة المهجنتهية الأولى في اليمن



يسعى راديو يمن تايمز المجتمعي الذي تأسس في أكتوبر 2012 إلى إيصال صوت المجتمع عبر شعار "كلامك يوصل" إلى جميع فئات الشعب والمسؤولين ليكون حلقة وصل ومنبر للتعبير. ويهدف الراديو من هذه الخارطة البرمجية إلى ملامسة هموم المجتمع ومناقشة قضاياها والاقتراب أكثر من ذائقة المستمع. تحتوي هذه الخارطة على 21 برنامجا جاءت جميعها من أفكار المستمعين، فبرامجنا من المجتمع وللمجتمع. تبث برامج الراديو عبر أثير FM بتردد 91.9 ويغطي البث أمانة العاصمة، محافظة صنعاء، أجزاء من محافظة ذمار وأجزاء من محافظة عمران والمحويت، وكذلك أجزاء من مرتفعات محافظة إب. يمكنكم سماع بث الراديو المباشر عبر الإنترنت 17 ساعة يوميا من موقع ميكسلر أو عبر موقع الراديو على الإنترنت. كما أن جميع حلقات وبرنامج وأنشطة الراديو يتم رفعها إلى موقع ساوند كلاود. يمكنكم أيضا التفاعل مع برامج الراديو ومشاهدة البث المباشر في صفحة الفيسبوك ومتابعتنا على تويتر ومنصات التفاعل الأخرى.

### أيام زمان



ساعة تفاعلية؛ برنامج موجه لكل فئات المجتمع خصوصا شريحة كبار السن. يرحب البرنامج بالجميع للمشاركة فيه بغض النظر عن أعمارهم، وتحدث فيه المذيع أم إبراهيم عن نمط الحياة قبل عقود والفرق بين الحاضر والماضي. وفي كل حلقة تتحدث عن موضوع محدد وتُقدّم بخبرتها كيف كان قديما وكيف هو في الحاضر. السبت 4:00 مساء

### عشاقك



برنامج خاص بالمرأة اليمنية المعاصرة، يقدم كل ما يخص تفاصيل حياتها اليومية من خلال استضافة مختصات في مجال التغذية والموضة والتجميل والرياضة والديكور. بالإضافة إلى عرض قصص نجاح لبعض وأدات الأعمال اليمنيات وقراءة بعض المنشورات والتغريدات الإيجابية لهن. الأحد 4:00 مساء ويعد الإثنين 7:20 مساء والسبت 9:00 مساء

### حياة رقمية



برنامج يومي قصير مسجل، بالإضافة إلى حلقة تفاعلية أسبوعية مباشرة. يقدم البرنامج نصائح في الاستخدام الرشيد للإنترنت من خلال التحصيل العلمي والمهاري، والتواصل مع العالم، والحصول على الوظائف والمنح، وتسويق الذات والسلع والأفكار رقميا، وتعزيز المحتوى الرقمي العربي، إضافة إلى المحاذير التي يجب الانتباه لها. من السبت إلى الخميس 11:00 صباحا ويعد 10:30 مساء

### من صنعاء



برنامج قصير يومي ينقل للعالم أحداث يومية في العاصمة صنعاء. كل حلقة تتناول حدث مهم أو فعالية أو تصرفات أو أعمال يومية أو أي شيء يحدث في صنعاء، وأيضا عن معالم وتراث صنعاء، كما يهتم بالأحداث اليومية في الشارع الصناعي، سواء تراث أو طقوس معينة وكل ما يميز صنعاء. الفترة الصباحية المفتوحة من الأحد إلى الخميس ويعد 5:00 مساء

### كلامك يوصل



عبارة عن رسائل صوتية من المستمعين يتحدثون فيها عن شكاويهم وهمومهم ووصاياهم ومعاناتهم بسبب الحرب، وسيتم استقبال هذه الرسائل الصوتية من خلال أي وسيلة تواصل اجتماعي، وبث هذه الأصوات كFLASHES صوتية في برنامج قصير يوميا.

### قصة إرادة



قصة إذاعية مدتها 10 دقائق مع الأشخاص ذوي الإعاقة والذين تحدىوا إعاقاتهم وصعوبات الحياة وتمكنوا من تسجيل بصمة لهم في الحياة. وتهدف الإذاعة من خلال عرض هذه القصص إلى إبراز قدرات ذوي الإعاقة وتقديم دعوة للجميع أن التحدي يصنع النجاح رغم كل المعوقات.

### كبسولات



برنامج صحي تفاعلي مع الجمهور؛ يتحدث فيه الأطباء والمختصين عن أمراض ومشاكل صحية موجودة في المجتمع ويقدم الأطباء خبرتهم ونصائحهم للمستمعين على مدار ساعة كاملة. السبت 10:00 صباحا ويعد الثلاثاء 2:05 مساء والجمعة 9:00 صباحا

### نور المساء



سهرة تفاعلية يومية تنشر المحبة والسلام وقيم الحوار تشارك المستمعين همومهم وقضاياهم اليومية. يعرض البرنامج قصصا واقعية لهم ويقدم لهم المشورة والرأي حولها وكذلك يستمع لآرائهم. وتتنوع المواضيع اليومية للبرنامج من فقرات عن السلام والمجتمع إلى الفقرات التراثية. بالإضافة إلى ندوة إذاعية مباشرة نصف شهرية. من الأحد إلى الخميس 8:30 مساء

### بين وبينك



مساحة حقوقية تتطرق إلى قضايا تمه المرأة والتي يكون الرجل طرفا فيها. يهدف البرنامج إلى تعريف المرأة بحقوقها وواجبات الرجل، ويناقش القضايا الشائكة بين الرجل والمرأة ويحاول معالجتها وإيجاد الحلول المناسبة لها مع مختصين من الجنسين. الأحد 1:00 مساء ويعد الثلاثاء 7:20 مساء

### طلابنا



برنامج خاص بالطلاب يعده ويقدمه طلاب الإعلام بعد أن يخوضوا تطبيقا عمليا على كل مفردات العمل الإذاعي الذي توفره لهم يمن تايمز ومن ثم يعملون على تقديم هذا البرنامج. يستضيف البرنامج مختصين من الوسط الأكاديمي بالإضافة إلى فقرات تقدم خدمات معرفية تساعد الطالب في دراسته وتناقش قضاياها. الأربعاء 1:00 مساء ويعد الخميس 7:20 مساء

### باب رزق



في ظل ما يعانيه الشباب من بطالة أو استغلال وظيفي يشجع هذا البرنامج الشباب على إنشاء مشاريعهم الخاصة أو التوجه للعمل الحر للنهوض بأنفسهم ماليا وتطوير مهاراتهم الفنية والإدارية بعيدا عن روتين الوظيفة والتقييد بالدوام والدخل المحدود. الفترة الصباحية المفتوحة من الأحد إلى الخميس ويعد 5:30 مساء

### لهة شباب



صوت الشباب اليمني في داخل الوطن وخارجه، يعبرون من خلاله عن طموحاتهم واهتماماتهم وتطلعاتهم، ويشاركون الآخرين قصص نجاحهم وخبراتهم. الإثنين 4:00 مساء ويعد الجمعة 9:30 مساء

### مرايا



ساعة ثقافية، بانوراما متنوعة من التراث والثقافة والفن والأدب. رحلة أسبوعية من الحب والجمال والأدب والثقافة والتراث. الخميس 11:00 صباحا ويعد الجمعة 8:30 مساء

### ذات البروج



برنامج أسبوعي يتناول طاقات الكون والأوضاع الفلكية وزوايا الكواكب التي تؤثر على طبائع البشر وعلى سلوكهم النفسي بقالب علمي وديني ونفسي مثبت. الأربعاء والخميس 4:00 مساء

### أعلى صباح



فترة صباحية يومية تفاعلية متنوعة تقدم العديد من الفقرات من اقتصادية ومجتمعية من صنعاء التي فيها مايقارب 6 مليون مواطن. أيضا تحتوي على فقرات المعلومات والقصص والأخبار الجديدة والخفيفة لترافق المستمع في منزله أو طريقه إلى عمله أو دراسته، لانطلاقة صباحية سعيدة يملأها النشاط والحيوية. الفترة الصباحية المفتوحة من الأحد إلى الأربعاء

### حياتنا النفسية



ساعة أسبوعية تفاعلية تقدم فيها إرشادات نفسية لمن يعانون من الاكتئاب وضغوطات الحياة واضطرابات ما بعد الصدمة، والذين يعانون من أعراض الحالات النفسية. يقدم البرنامج أخصائية تستضيف زملاء لها يعرضون حالات استجابات للعلاج النفسي. الثلاثاء 4:00 مساء ويعد السبت 7:20 مساء

### هارتنا غير



مسلسل كوميدي يومي قصير يقدم قضايا المرأة وتعاملاتها اليومية بشكل كوميدي درامي، يتحدث عن قضايا المرأة وحقوقها وهمومها اليومية وتعامل المجتمع معها. من الأحد إلى الخميس 8:20 مساء ويعد 8:20 صباحا و 2:00 مساء

### Yemen Org



مساحة خاصة بالمنظمات الدولية والمحلية العاملة في مجال الإغاثة في اليمن ومؤسسات ومنظمات ومبادرات المجتمع المدني؛ يسلط الضوء على أنشطتها ومشاريعها ويتطرق إلى أوجه القصور ويدعو إلى معالجتها من أجل توجيه بوضلة المنظمات إلى الوجهة الصحيحة. الثلاثاء 1:00 مساء ويعد الأربعاء 7:20 مساء

### أنا وتضيتي



مساحة للفتة العمرية المبكرة حتى 18 سنة، يتحدث عن حقوق وقضايا الأطفال، خصوصا أنها مهمشة في ظل الحرب باليمن لذلك فالتركيز على هذه الشريحة مهم نظرا لما يتعرضون له من سلب حقوق وتهميش وإجبار على العمل، كما يستضيف البرنامج أطفالا يتمتعون بمواهب. الخميس 1:00 مساء

### نظرة



ساعة تفاعلية تعرف الناس بقيم التسامح والسلام والمحبة التي يدعو إليها الدين الإسلامي الحنيف، ويقدم فيها الشيخ حديثا عن موضوع معين، ويرد على استفسارات المستمعين في مجال العبادات. الجمعة 10:25 صباحا ويعد 2:00 مساء و10:00 مساء

### ساحة فن



يستضيف البرنامج الموهوبين ويقدم مواهبهم وإبداعاتهم، سواء الصوتية أو الموسيقية ويستقبل مشاركات المستمعين.

راديو يمن تايمز  
www.yementimesradio.net  
moshki@yementimesradio.net



facebook.com/radioyementimes



twitter.com/radioyementimes



soundcloud.com/radioyementimes



mixlr.com/yemen-times-radio



linkedin.com/in/radioyementimes



t.me/ytradio



instagram.com/radioyementimes



youtube.com/radioyementimes

# YEMEN TIMES Radio

www.yementimesradio.net

راديو يمن تايمز - كلامك يوصل 91.90 FM

## First Community Radio in Yemen



Yemen Times Radio, which is launched in October 2012, tries to make the community voice reaches people and officials in order to create a channel for communication and a platform for expression. Hence the radio adopted the slogan "Make your words heard."

Currently, the radio produces 21 programs which address social issues and community concerns. The ideas of these programs are derived from the audience suggestions; these programs are from the community and for the community, and fit the taste of all listeners.

The radio broadcasts at 91.9 FM and covers Amanat Al-Asima and Sana'a governorate. The radio coverage reaches large parts of the surrounding governorates of Dhamar, Amran and Mahweet. It also reaches some parts of lbb governorate's heights.

You can listen to the live broadcast 17 hours every day through Mixlr website/app. All episodes, programs and activities are also uploaded to SoundCloud. You can also interact with our programs through our pages on Facebook and Twitter.

facebook.com/radioyementimes



linkedin.com/in/radioyementimes

twitter.com/radioyementimes



t.me/ytradio

soundcloud.com/radioyementimes



instagram.com/radioyementimes

mixlr.com/yemen-times-radio



youtube.com/radioyementimes

## Our Programs (for the period from Jan to Apr 2020)



### The Beautiful Morning

A daily interactive morning show of various topics on economy and social life, airing to about 6 millions inhabitants of Sana'a city. For a happy and energetic start, the show contains information, stories and light news to amuse the listeners in their homes and on their ways to work or study. *Morning open show from Sunday to Wednesday*



### Our Psychological Life

A one-hour interactive weekly program, gives advices to people suffer from depression, stress, trauma and those who exhibit symptoms of psychological disorders. The program is presented by a female specialist and discusses some recovered cases and best practice to cope with mental disorders. *Tuesday 4:00 pm, rerun Saturday 7:20 pm*



### Our Extraordinary Neighborhood

A five-minute daily comedy series that presents women's issues in a comical and yet dramatic way. The series addresses women's rights and their daily plights in the society. *From Sunday to Friday at 8:20 pm, rerun 8:20 am and 2:00 pm*



### YEMEN ORG

A special space for international and local organizations working in the relief field in Yemen. The program hosts civil society institutions, organizations and initiatives, highlights their projects and activities, and points at difficulties and shortcomings. *Tuesday 1:00 pm, rerun Wednesday 7:20 pm*



### Me and My Case

A space for up to 18-year-old children, addresses their rights and issues. Due to the ongoing war in Yemen, the program focuses on oppression, marginalization and deprivation of children's rights. The program also invites gifted children to participate in it. *Thursday 1:00 pm*



### Fitrah

An interactive hour, introduces to the listeners the values of tolerance, peace and love called for by Islam. The program hosts a sheikh who talks about a specific topic, and answers the listeners' inquiries. *Friday 10:25 am, rerun 2:00 pm and 10:00 pm*



### Music Zone

The program invites talented people to demonstrate their talents in singing and playing musical instruments.



### Noor Al-Massa

An interactive daily evening show for spreading love, peace and the values of dialogue. The listeners talk about their concerns and narrate true stories from the community while trying to come up with appropriate solutions. Topics are mostly suggested by the listeners themselves. *Sunday to Thursday 8:30 pm*



### Between You And Me

A women's legal space. The program addresses thorny issues concerning women in which the male is part of the problem and the solution. The program also focuses on the rights of women and the responsibilities of men and hosts specialists from both genders. *Sunday 1:00 pm, rerun Tuesday 7:20 pm*



### Our Students

A special program prepared and presented by media students. Yemen Times radio provide them with the necessary training and equipment. The program hosts specialists from academia and discusses issues related to education in general. It also features side topics which concern the students. *Tuesday 1:00 pm, rerun Thursday 7:20 pm*



### Earn Your Sustenance

An economic developmental program that encourages young people to start their own projects or self-employment and develop their technical and administrative skills. The program gives young entrepreneurs advices on how to start small projects, feasibility and pros and cons. *Morning open show from Sunday to Thursday, rerun 5:30 pm*



### Youth Gathering

This program is the voice of the Yemeni youth inside and outside the country to express their aspirations, interests and hopes. In this program young people gather and share their success stories and experiences with listeners. *Monday 4:00 pm, rerun Friday 9:30 pm*



### Mirrors

A panorama of culture, heritage, art and literature. A weekly journey of love, beauty, poems and serenity. *Thursday 11:00 am, rerun Friday 8:30 pm*



### Horoscope

A program speaks about traits and characters of people born under a particular sign and how to determine their sign by birth date. *Tuesday and Thursday 4:00 pm*



### A Blast From The Past

A one-hour interactive show presented by Om Ibrahim, a senior woman who was a listener to the radio and now a presenter. She talks about how life was decades ago, and how it is now. She discusses a specific topic and shares her experience with the listeners. Everyone can participate, regardless of their age. *Saturday 4:00 pm*



### For You

A program for the modern Yemeni woman, highlights topics related to her daily life. The show hosts specialists in nutrition, fashion, cosmetics, sports and decoration and tells success stories of pioneer Yemeni business women, and reads some positive posts and tweets from them. *Sunday 4:00 pm, rerun Monday 7:20: pm and Saturday 9:00 pm*



### Digital Life

A recorded daily program which extends to a one-hour weekly interactive show. It gives advices on how to use the internet for skill building, communication, jobs, education and scholarships, self-marketing, goods and ideas marketing as well as promoting Arabic digital contents. It also discusses the perils associated with using the internet. *Saturday to Thursday 11:00 pm, rerun 10:30 pm*



### From Sanaa

A short daily program that covers events that take place in the capital city of Sanaa, airing them to the world. The program also highlights the heritage of Sanaa and the life rhythm of the Sana'ani streets. *Open morning show from Sunday to Thursday, rerun 5:00 pm*



### Make Your Words Heard

Audio messages delivered by listeners talking about their complaints, concerns, wishes and sufferings due to the war. The voiced messages are received through the radio's social media, and broadcasted as sound flashes.



### A Determination Story

A ten-minute story in which people with disabilities talk about the challenges and hardships they face, and how they manage to find their proper place in life. The radio aims, through presenting these stories, at highlighting the capabilities of physically challenged people despite their unusual circumstances.



### Capsules

An interactive health program, in which doctors and specialists talk about diseases and health problems rife in the community. Doctors give advice to listeners for the duration of the program. *Saturday 10:00 pm, rerun Tuesday 2:05 pm and Friday 9:00 pm*



راديو يمن تايمز  
Radio 91.90 FM  
www.yementimesradio.net  
moshki@yementimesradio.net